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samen met de ondernemerscoach. Dit 
inzicht, deze aanpak, hebben we ook 
weer tijdens dit bezoek geprobeerd over 
te brengen. Het is belangrijk dat men 
weet wat we als vaktechnische adviseurs 
doen en waar wij mee bezig zijn. Het 
maakt verschil als je de gezichten kent.” 
Agrivaknet wil de contacten met het 
ministerie onderhouden. Janssen: “Het 
is goed dat we elkaar nu weten te vin-
den en stap voor stap beter leren ken-
nen.” Voor de contacten tussen de advi-
seurs die ondernemersplannen opstel-
len voor de Sabe-regeling en de onaf-
hankelijke vaktechnische adviseurs, is 
Janssen ook in gesprek met de voorzit-
ter van de Vereniging Agrarische 
Bedrijfsadviseurs (Vab) Frank Pisters.
 
Samenwerking aan de keukentafel
Een goed voorbeeld van de samenwer-
king tussen verschillende boerenadvi-
seurs kwam aan bod in de themabij-
eenkomst ‘Van big tot slachthuis: 
samenwerken voor een betere dierge-
zondheid’. Dat was de tweede activiteit 
in de afgelopen maanden waarin de lijf-
spreuk van Agrivaknet tot uiting werd 
gebracht. 
De bijeenkomst vond plaats bij Dophar-
ma in Raamsdonksveer, waar de aanwe-
zigen ook een rondleiding door het 
laboratorium kregen. In die bijeen-
komst lag de nadruk op de driehoek 

veehouder-dierenarts-adviseur, die 
samen aan de keukentafel zitten om – 
in dit geval – gezonde varkens aan de 
haak te krijgen. Er was aandacht voor 
het landelijk coachingstraject genaamd 
‘Optimaliseren diergezondheid var-
kenshouderij’, opgezet door POV, LTO 
en dierenartsen (KNMvD en CPD), een 
traject dat nu vijf jaar loopt. De deelne-
mende bedrijven worden 
begeleid door een onder-
nemerscoach, waarbij de 
inhoudelijke expertise 
komt van de varkens-
houder en diverse 
bedrijfsadviseurs, waar-
onder de dierenarts en 
de voeradviseur.
Noud Janssen ziet deze 
‘samen aan tafel’-aanpak 
als een voorbeeld hoe in 
de toekomst via samen-
werking tussen erfbetre-
ders en de boer, eventu-
eel begeleid door een 
ondernemerscoach, snellere keuzes 
gemaakt kunnen worden over die ver-
nieuwingstrajecten. “Agrivaknet orga-
niseert vaktechnische themabijeen-
komsten en is vooral ook een ontmoe-
tingsplek van bedrijfsadviseur met ver-
schillende disciplines. We onderzoe-
ken de mogelijkheden om de ‘samen 
aan tafel’-aanpak vaker te realiseren.”
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19 Agrivaknetleden waren aanwezig bij het bezoek aan de Tweede Kamer.
Foto: Ruud Michels

Elkaar weten te vinden, 
leren kennen en 
samenwerken

Agrivaknet deed de afgelopen maanden zijn 

lijfspreuk eer aan: verbindt, versterkt en ver-

nieuwt. Twee activiteiten waren het school-

voorbeeld van elkaar weten te vinden en leren 

kennen om vervolgens gezamenlijk te werken 

aan een gezonde agrarische sector.

Als eerste was daar het bezoek op dinsdag 18 
juni aan het Haagse politieke bedrijf, waar 
19 adviseurs, stuurgroepleden van Agrivak-
net, bij aanwezig waren. Onder leiding van 
Gerrianne Jansen van de Agri Food Acade-
my bezocht de groep het ministerie van 
Landbouw, Visserij, Voedselzekerheid en 
Natuur (LVVN) en de Tweede Kamer. Het 
doel van deze dag was tweeledig. Ten eerste 
konden Agrivaknet en zijn leden meer leren 
over de gang van zaken op het ministerie en 
in de Tweede Kamer door inzicht te krijgen 

Ruben Tolboom, Noud Janssen, 
Wilma Wolters

Netwerkbijeenkomst ‘Verbinding melk-
veehouderij – vleeskalverhouderij’
Agrivaknet organiseert deze bijeenkomst in 
samenwerking met Henriëtte Rozendaal. 

Datum:  9 oktober 2024 
Meer informatie: www.agrivaknet.nl

Masterclass Coccidiose: de mythe 
ontmaskerd!
Een interactieve dag voor adviseurs, voorlich-
ters, (beginnende) dierenartsen en controleurs 
in de pluimveehouderij. De masterclass legt 
een stevige, vaktechnische basis op het 
gebied van coccidiose.

Datum:  10 oktober 2024
Tijd:  10.00 – 16.00 uur
Kosten:   Leden: € 495,– (ex. btw)
  Niet-leden: € 549 (ex. btw)
Meer informatie: www.agrivaknet.nl

‘Samen aan 
tafel’-aanpak 

vaker realiseren

de toekomst van de landbouw en veehoude-
rij en de rol van de adviseur. Hierna volgde 
een boeiende rondleiding door de Tweede 
Kamer door SGP-voorlichter Menno de 
Bruyne. In de Kamer zelf stonden belangrij-
ke stemrondes op het programma, alle par-
tijen waren dus in groten getale aanwezig. 
Deze stemmingen vanaf de publieke tribune 
te volgen, gaf een mooi beeld van de wer-
king van het ‘vragenuurtje’.
Uit het bezoek wed duidelijk dat er allerlei 
mogelijkheden zijn om contact te krijgen 
met zowel beleidsmedewerkers als Kamer-
leden. De noodzaak hiervan is ook bij ieder-
een doorgedrongen, zo blijkt wel uit reacties 
van deelnemers. Stephan de Vries, lid van 
Agrivaknet en agrarisch adviseur, schreef op 
LinkedIn: “We hebben inzicht kunnen krij-
gen in de manier van werken en wat er alle-
maal bij komt kijken. Interessante en soms 
scherpe discussies gehad over hoe ‘wij als 
sector’ en ‘zij als LVVN’, elkaar meer en 
beter kunnen versterken. Om voor de toe-
komst voor onze prachtige sector nog meer 
van waarde te zijn.” Gert van Drie, specialist 
legpluimvee en lid van Agrivaknet reageer-
de daarop: “Landbouw is hier absoluut 
ondervertegenwoordigd qua lobby en dat 
zie je terug in de stemming zonder kennis 
van zaken. Tijd voor goede lobby is hard 
nodig.”
 
Vaktechnische adviseur is nodig
Voorzitter van Agrivaknet Noud Janssen 
vond het een nuttig bezoek. “We hebben 
geleerd dat er veel te weinig vaktechnische 
kennis is binnen het ministerie. Tegelijker-
tijd vind ik het fijn om te merken dat het 
Ministerie van LVVN steeds beter gaat 
begrijpen dat hij ook de vaktechnische advi-
seur nodig heeft. Zij hebben de Sabe-rege-
ling in het leven geroepen, waaronder veel 
ondernemersplannen worden gemaakt door 
boeren en Bas-geregistreerde ondernemers-
coaches. Voor de uitvoering van deze onder-
nemersplannen gaan boeren ook bij de vak-
technische adviseurs te rade, eventueel 

 Rondleiding bij Dopharma
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in de werking van procedures en door con-
tacten te leggen. Ten tweede was het bezoek 
een uitgelezen kans om Agrivaknet en de 
agrarisch adviseur op de kaart te zetten in 
Den Haag.
Het ochtendprogramma richtte zich op de 
ambtenaren en beleidsmedewerkers op het 
Ministerie van LVVN. Door de verschillende 
presentaties werd meer duidelijk over de 
beleidsrichtingen op het gebied van de 
mestwetgeving, agrarische kennisuitwisse-
ling en de wijze waarop contact kan worden 
gelegd met deze ambtenaren. Ook het week-
programma van de Tweede Kamer werd uit-
gelegd. Een gesprek met Rita Poppe, de poli-
tiek adviseur van de vorige minister Adema, 
gaf veel duidelijkheid over de werkzaamhe-
den van bewindspersonen.
Tijdens het bezoek aan de Tweede Kamer 
voerden de leden van Agrivaknet een inte-
ressante discussie met Kamerleden Pieter 
Grinwis (CU) en Harm Holman (NSC) over 


